



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທະນາຄານ ທະນາຄານ ລາວ / ແຟັກ (856-21) 260283

ການຍຸບເລິກ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍທະນາຄານທຸລະກິດ

ຮຽນ ທ່ານຜູ້ອ່ານທີ່ນັບຖື! ຄືເຮົາຮູ້ນຳກັນແລ້ວວ່າ ກ່ອນທະນາຄານທຸລະກິດຈະໄດ້ຮັບການອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານໄດ້ຕ້ອງໄດ້ຜ່ານຫຼາຍຂັ້ນຕອນພິສິດຄວນໃນການຂໍອະນຸຍາດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຂັ້ນຕອນການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານ ທີ່ປະກອບມີເອກະສານຈຳເປັນຈຳນວນໜຶ່ງ ເຊັ່ນ: ຄຳຮ້ອງຂໍສ້າງຕັ້ງ, ບົດວິພາກເສດຖະກິດ-ເຕັກນິກ ແລະ ສັນຍາຮ່ວມທຶນ ຫຼື ສັນຍາສ້າງຕັ້ງທະນາຄານ...ເຫຼົ່ານີ້ເປັນຕົ້ນ; ຂັ້ນຕອນການພິຈາລະນາກ່ຽວກັບການຂໍອະນຸຍາດສ້າງຕັ້ງ ທີ່ຕ້ອງມີເງື່ອນໄຂຢ່າງຄົບຖ້ວນ ແລະ ຂັ້ນຕອນການອອກໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານ. ເມື່ອໄດ້ຮັບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານແລ້ວ ທຸກການເຄື່ອນໄຫວຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ຕ້ອງດຳເນີນໄປຕາມຫຼັກການ ແລະ ວິທີການ ໂດຍການຄຸ້ມຄອງດູແລຂອງທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ບົນພື້ນຖານພາຍໃຕ້ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ຖ້າເຫັນວ່າທະນາຄານທຸລະກິດຫາກຕົກຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ທີ່ອາດຈະສົ່ງຜົນກະທົບເຖິງດ້ານຄວາມໝັ້ນຄົງ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງໄດ້ເຂົ້າໄປແກ້ໄຂຢ່າງຮີບດ່ວນ. ໂດຍການເຂົ້າໄປປະຕິບັດ ມາດຕະການແຕ່ຫົວທີ ແລະ ການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ດ້ວຍວິທີການເຂົ້າໄປຄວບຄຸມ, ດຳເນີນການຜື່ນຜູ້ ຖ້າເຫັນວ່າສາມາດຜື່ນຜູ້ໄດ້ ແລະ ຖ້າເຫັນວ່າບໍ່ສາມາດຜື່ນຜູ້ໄດ້ ກໍດຳເນີນການຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ລົ້ມລະລາຍ. ສະນັ້ນ, ຄັ້ງນີ້ຜູ້ຂຽນຈະມານຳສະເໜີກ່ຽວກັບການຍຸບເລິກ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍ ທະນາຄານທຸລະກິດ ວ່າມີຄືແນວໃດ ໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຊາບ.

ການຍຸບເລິກທະນາຄານທຸລະກິດ ໝາຍເຖິງການຢຸດເຊົາ ແລະ ຖອນໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານ ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີມາດຕະການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ໂດຍໄດ້ມີມາດຕະການເຂົ້າໄປຄວບຄຸມ ແລະ ມາດຕະການຜື່ນຜູ້ ໄປແລ້ວ ແຕ່ບໍ່ປະສິບຜົນສຳເລັດ ຊຶ່ງການຍຸບເລິກປະກອບມີ 2 ກໍລະນີ ຄື: ການຂໍຍຸບເລິກດ້ວຍຄວາມສະໝັກໃຈ ແລະ ຍຸບເລິກດ້ວຍການກະທຳຜິດຕໍ່ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ການລົ້ມລະລາຍ ໝາຍເຖິງການແກ້ໄຂວິກິດ ທີ່ກຳລັງປະສິບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານການເງິນ ຊຶ່ງບໍ່ສາມາດ ຊຳລະໜີ້ໄດ້ ໂດຍການຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ສານຕັດສິນລົ້ມລະລາຍ ຕໍ່ທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ໃນກໍລະນີທີ່ເຫັນວ່າທະນາຄານທຸລະກິດນັ້ນ ບໍ່ສາມາດຜື່ນຜູ້ໄດ້ ຫຼື ໄດ້ດຳເນີນການຜື່ນຜູ້ໄປແລ້ວ ແຕ່ທະນາຄານທຸລະກິດຍັງບໍ່ສາມາດຄົງຕົວຢູ່ໄດ້.

ເມື່ອເຫັນໄດ້ຄວາມໝາຍທີ່ກ່າວມານັ້ນ ໂດຍອີງຕາມ ພາກທີ VII, ໝວດທີ 1, ມາດຕາ 80 ການຍຸບເລິກທະນາຄານທຸລະກິດ, ມາດຕາ 81 ການຍຸບເລິກສາຂາທະນາຄານທຸລະກິດຕ່າງປະເທດ ແລະ ມາດຕາ 82 ການລົ້ມລະລາຍ ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານທຸລະກິດ, ສະບັບເລກທີ 56/ສພຊ, ລົງວັນທີ 07 ທັນວາ 2018 (ສະບັບປັບປຸງ) ໄດ້ກຳນົດເນື້ອໃນແຕ່ລະມາດຕາ ປະກອບມີ ດັ່ງນີ້:

- ❖ ມາດຕາ 80 ການຍຸບເລິກທະນາຄານທຸລະກິດ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈະພິຈາລະນາຍຸບເລິກທະນາຄານທຸລະກິດ ໃນກໍລະນີໃດໜຶ່ງ ດັ່ງນີ້:
 1. ມີການຍຸບເລິກທະນາຄານທຸລະກິດ ຕາມມະຕິກອງປະຊຸມຜູ້ຖືຮຸ້ນ. ໝາຍຄວາມວ່າ ຮ້ອງຂໍຍຸບເລິກດ້ວຍຄວາມສະໝັກໃຈໂດຍທະນາຄານທຸລະກິດເອງ ແຕ່ບົນພື້ນຖານການພິຈາລະນາ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຕ່າງໆ ຕາມລະບຽບການ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນການປະຕິບັດຜົນທະນາຄານຊຳລະສະສາງໜີ້ໃຫ້ຜູ້ຝາກເງິນ ແລະ ເຈົ້າໜີ້ອື່ນ ຢ່າງຄົບຖ້ວນ;
 2. ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານ ບົນພື້ນຖານການສະໜອງຂໍ້ມູນບໍ່ຖືກຕ້ອງ;
 3. ບໍ່ດຳເນີນທຸລະກິດຂອງຕົນ ພາຍໃນເວລາ ເກົ້າສິບວັນ ນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ ເປັນຕົ້ນໄປ;
 4. ມີການລະເມີດລະບຽບການ ກ່ຽວກັບການຮັກສາຄວາມໝັ້ນຄົງ ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດຢ່າງຮ້າຍແຮງ ເຊັ່ນ: ອັດຕາສ່ວນຄວາມພຽງພໍຂອງທຶນຕໍ່າກວ່າເຄິ່ງໜຶ່ງ ແລະ ຂາດສະພາບຄ່ອງຢ່າງຮ້າຍແຮງ ຊຶ່ງບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້;

❖ ມາດຕາ 81 ການຍຸບເລິກສາຂາທະນາຄານທຸລະກິດຕ່າງປະເທດ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈະພິຈາລະນາຍຸບເລິກສາຂາທະນາຄານທຸລະກິດຕ່າງປະເທດ ໃນກໍລະນີໃດໜຶ່ງ ດັ່ງນີ້:

1. ສໍານັກງານໃຫຍ່ຮ້ອງຂໍຍຸບເລິກສາຂາຂອງຕົນ. ໝາຍຄວາມວ່າ ຮ້ອງຂໍຍຸບເລິກດ້ວຍຄວາມສະໝັກໃຈໂດຍທະນາຄານທຸລະກິດເອງ ແຕ່ບິນຜືນຖານການພິຈາລະນາ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຕ່າງໆ ຕາມລະບຽບການ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນການປະຕິບັດຜັນທະໃນການຊໍາລະສະສາງໜີ້ໃຫ້ຜູ້ຝາກເງິນ ແລະ ເຈົ້າໜີ້ອື່ນ ຢ່າງຄົບຖ້ວນ;
2. ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານ ບິນຜືນຖານການສະໜອງຂໍ້ມູນບໍ່ຖືກຕ້ອງ;
3. ບໍ່ດໍາເນີນທຸລະກິດຂອງຕົນ ພາຍໃນເວລາ ເກົ້າສິບວັນ ນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ ເປັນ ຕົ້ນໄປ;
4. ບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂພາວະວິກິດ;
5. ສໍານັກງານໃຫຍ່ຂອງສາຂາທະນາຄານທຸລະກິດຕ່າງປະເທດ ຖືກຍຸບເລິກ ຫຼື ລົ້ມລະລາຍ.

ພາຍຫຼັງທີ່ຍຸບເລິກ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈະຖອນໃບອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດການທະນາຄານ ຂອງສາຂາທະນາຄານທຸລະກິດນັ້ນ. ໃນກໍລະນີທີ່ຍຸບເລິກຕາມທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນຂໍ້ 2, 4 ແລະ ຂໍ້ 5 ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈະແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຊໍາລະສະສາງ ເພື່ອດໍາເນີນການຊໍາລະສະສາງ ແລະ ໃນກໍລະນີທີ່ຍຸບເລິກດ້ວຍສາເຫດຕາມທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນຂໍ້ 4 ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈະແຈ້ງໃຫ້ສໍານັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຈ່າຍຄືນເງິນຝາກທີ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ. ສໍາລັບສໍານັກງານໃຫຍ່ຂອງສາຂາທະນາຄານທຸລະກິດຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງຮັບຜິດຊອບຊໍາລະສະສາງໜີ້ສິນຂອງສາຂາຕົນທີ່ຖືກຍຸບເລິກ.

❖ ມາດຕາ 82 ການລົ້ມລະລາຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ມີສິດຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ສານຕັດສິນລົ້ມລະລາຍ ຕໍ່ທະນາຄານທຸລະກິດ ທີ່ຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ໃນກໍລະນີທີ່ເຫັນວ່າທະນາຄານທຸລະກິດນັ້ນ ບໍ່ສາມາດຝື້ນຝູໄດ້ ຫຼື ດໍາເນີນການຝື້ນຝູແລ້ວ ແຕ່ຍັງບໍ່ສາມາດຄົງຕົວຢູ່ໄດ້ ໂດຍມີໜີ້ສິນຫຼາຍກວ່າຊັບສິນ. ຊຶ່ງພາຍຫຼັງຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ສານຕັດສິນລົ້ມລະລາຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ສໍານັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ເພື່ອປະຕິບັດການຈ່າຍຄືນເງິນຝາກ ທີ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ ຕາມລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ນັ້ນແມ່ນການຍຸບເລິກ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍ ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ທີ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານທຸລະກິດ (ສະບັບປັບປຸງ) ໄດ້ກໍານົດ ຊຶ່ງກ່ອນຈະກ້າວເຂົ້າມາເຖິງການດໍາເນີນການຍຸບເລິກທະນາຄານທຸລະກິດໃດໜຶ່ງນັ້ນ ແມ່ນໄດ້ຜ່ານຂະບວນການ ແລະ ຂັ້ນຕອນຕ່າງໆ ໃນການດໍາເນີນການແກ້ໄຂສະພາບຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ທີ່ຕົກຢູ່ໃນພາວະວິກິດມາແລ້ວເປັນຕົ້ນແມ່ນການປະຕິບັດມາດຕະການແຕ່ຫົວທີ, ການແກ້ໄຂທີ່ທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຕົກໃນພາວະວິກິດ ແລະ ການວາງມາດຕະການແກ້ໄຂທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຕົກຢູ່ໃນພາວະວິກິດ ດ້ວຍການເຂົ້າໄປຄວບຄຸມ ແລະ ດໍາເນີນການຝື້ນຝູ ຖ້າເຫັນວ່າສາມາດຝື້ນຝູໄດ້ ແລະ ຖ້າເຫັນວ່າບໍ່ສາມາດຝື້ນຝູໄດ້ ກໍກ້າວໄປເຖິງການດໍາເນີນການຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ລົ້ມລະລາຍ. ຊຶ່ງພາຍຫຼັງການຍຸບເລິກ ຫຼື ລົ້ມລະລາຍ ທະນາຄານທຸລະກິດ ຈະຖືກຖອນໃບອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດ ແລະ ດໍາເນີນການຊໍາລະສະສາງ ພ້ອມທັງຮັບຜິດຊອບໃຊ້ແທນໜີ້ສິນຂອງຕົນຢ່າງຄົບຖ້ວນ. ຊຶ່ງໃນບົດຄວາມໃນຄັ້ງຕໍ່ໄປຈະນໍາສະເໜີກ່ຽວກັບການຊໍາລະສະສາງ ໂດຍຄະນະຊໍາລະສະສາງ ທີ່ມີສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ຜົນສະທ້ອນຂອງການຊໍາລະສະສາງ ວ່າມີຄືແນວໃດໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຊາບ.

#ບົດຄວາມໂດຍ: ວັນນະສິດ ສິດທິລາດວິງສາ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

ຊາດພັດທະນາ ພາສາດຖະກິດກ້າວໄກ ພ້ອມກັນນໍາໃຊ້ເງິນກີບ